
صــدا
تیتراژهای ماندگار تلویزیون 

»رادیویی« شدند
تهیه کننده برنامه »پیش پرده« از ساخت 
این برنامه با محور تیتراژهای سریال های 
ماندگار تلویزیـــون سخن گفت. سیامک 
احمدی تهیه کننده »پیـــش پرده« درباره 
برنامه جدید رادیوصبا که به تیتراژهای 
ماندگار تلویزیونی می پردازد، بیان کرد: 
بشیر جعفری نیا مدیرگروه طنز و سرگرمی 
رادیوصبا یک روز خبرگزاری »مهر« را برای 
من باز کرد و گزارش هایی از تیتراژهای 
ماندگار سریال های تلویزیونی طی دهه های 
اخیر را نشانم داد که در این خبرگزاری کار 
شده بود و از من طرحی خواست که بتوانیم از 
طریق آن، این گزارش ها را به صورت رادیویی 
پخش کنیم. وی اضافه کرد: شاید اول این 
ایده برایم جذاب نبود و پاسخ دادم ابتدا 
باید گزارش را مطالعه کنم. شب که به خانه 
رفتم اولین گزارش را باز کردم و بعد یکباره 
دیدم ساعت ۴ صبح است و کل گزارش ها 
را خوانده ام. فردای همان روز هم با مدیر 
گروه تماس گرفتم و گفتم ساخت برنامه 
براساس این گزارش ها امکانپذیر است. 
این تهیه کننده با اشاره به ساخت برنامه 
»پیش پرده« توضیح داد: این سریال ها با 
حضور هنرمندان بزرگ و قدیمی ساخته 
شده است و ما در برنامه »پیش پرده« 
می توانیم در این باره گفت وگو کنیم. وی 
درباره اجرای این برنامه اظهارکرد: با توجه 
به قلمی که علیرضا سعیدی خبرنگار »مهر« 
دارد و این گزارش ها را تنظیم کرده و نوشته 
است، به نظرم رسید خودش هم می تواند از 
پس اجرای چنین برنامه ای بربیاید. بنابراین 
طرح برنامه هم نوشته شد و بعد از یکی 
دو هفته شورای طرح و برنامه شبکه آن را 
تایید کرد. بنا شد با خود خبرگزاری مهر 
هم در ارتباط باشیم تا فایل های صوتی این 
برنامه در متن گزارش ها بارگذاری شود و این 
به صورت یک پروژه مشترک رسانه ای شکل 
گرفت. احمدی افزود: ما در این برنامه ابتدا 
تیتراژ را پخش می کنیم درباره آهنگساز، 
موسیقی متن سریال و… سخن می گوییم. 
صدای سکانس هایی از خود سریال را پخش 
می کنیم که صاحبان برخی از این صداها 
دیگر امروز بین ما نیستند. اولین برنامه 
هم با سریال »روزی روزگاری« خواهد بود 
که چهره های بزرگی مثل زنده یاد خسرو 
شکیبایی، حسین پناهی و… در آن حضور 
داشته اند. این تهیه کننده یادآور شد: از 
پنجشنبه دوم دیماه پخش برنامه را شروع 
می کنیم و برنامه از این پس هر پنجشنبه 
و جمعه ساعت ۱5و30 تا ۱۶ روی آنتن 
رادیوصبا می رود. وی بیان کرد: از حسن 
اعتماد مدیران شبکه رادیویی صبا هم 
ممنونم که حمایت کردند تا بتوانیم سراغ 

برنامه های متفاوتی برویم.

فیلـــم سینمایـــی »عنکبوت« به 
کارگردانی ابراهیم ایرج زاد اوایــل دیماه 
در سینمـــاهای سراسر کشور اکـــران 
می شود. »عنکبــوت« به کارگردانی 
ابراهیم ایرج زاد و نویسندگی اکتـــای 
براهنی، تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی 
و سرمایه گذاری محمدصادق رنج کشان 
اوایل دیماه در سینماهای سراسر کشور 
اکران می شود. محسن تنابنده، ساره بیات، 
شیرین یزدان بخش، ماهور الوند، گلنوش 
قهرمانی، علی باقری، مهدی حسینی نیا، 
حمیدرضا هدایتی راد، جواد یحیوی، آتیه 
جاوید، مهدخت مولایی، سحر عبداللهی، 
نیوشا علیپور، یوسف خسروی، حمید 
حاجی محمدزاده، میثم دامن زه، داود 
ذاکری و فرید سجادی حسینی از جمله 

بازیگران »عنکبوت« هستند. 

»تنابنده« با »عنکبوت« 
به سینما می آید

فصـــل اول ســـریال »برف بی صدا 
می بارد« به کارگردانی پوریا آذربایجانی 
و  شفیعی  محمدرضا  تهیه کنندگی  و 
نویسندگی زنده یاد مسعود بهبهانی نیا 
شامل ۱00 قسمت ۴0 دقیقه ای است که 
قرار است جمعه سوم دیماه به روی آنتن 
شبکه سه سیما برود. پیش از این بازیگرانی 
همچون: فرهاد آییش، الیکا عبدالرزاقی، 
پوریا پورسرخ، مائده طهماسبی، پاشا 
رستمی، پوریا شکیبایی، پانته آ سیروس، 
مریم شیرازی، مینا وحید، فریبا متخصص، 
امید روحانی، مهسا طهماسبی، امیر 
جنانی، هادی دیباجی، سیامک ادیب، 
هاله گرجی، آناهیتا اقبال نژاد، سینا کرمی 
معرفی شده اند. عوامل عبارتنداز: مدیر 
تولید: سامان شعشعه، مدیر برنامه ریزی و 
دستیار اول کارگردان: امیر سلیمانی، مدیر 
تصویربرداری: مجید محمدقلی، مدیر 

صدابرداری: سامان شهامت و... 

 پخش سریال 
 »پوریا آذربایجانی« 

رو بـــه رو
آرش قاسمی: 

 کار در  VODها دردسرهای سینما 
را ندارد

صداگذار سینما بیان کرد: کار برای شبکه نمایش خانگی 
گرفتاری های سینما را ندارد به همین دلیل سینماگران 
بیشتر به کار در این حوزه تمایل دارند. آرش قاسمی تصریح 
کرد: در حال حاضر پروژه »خط نجات« به کارگردانی 
وحید موسائیان را در دستور کار دارم که حدود ۴0 درصد 
صداگذاری آن تا به امروز پیش رفته است. این فیلم 
داستانی حال و هوای سال های دهه 50 را دارد و همان طور 
که از نظر تصویری فضای امروز نسبت به دهه 50 تغییر 
کرده است، در صداگذاری هم باید فضای آن سال را 
بسازیم. وی ادامه داد: فضای صوتی امروز نسبت به دهه 
50 به کل تغییر کرده است از صدای اتومبیل ها در خیابان 
گرفته تا دیگر صداهای محیطی. تلاش کردیم فضای 
صوتی فیلم را به حال و هوای همان سال ها نزدیک کنیم. در 
بخش هایی از فیلم هم از تصاویر آرشیوی استفاده می شود 
که صدای این بخش ها نیز نیاز به بازسازی دارد. قاسمی 
درباره دیگر پروژه هایی که در دست دارد؛ افزود: فیلم 
سینمایی »صورت فلکی« به کارگردانی حسین دارابی را 
هم برای جشنواره امسال آماده می کنم که صداگذاری آن 
به تازگی شروع شده و تصویربرداری آن ادامه دارد. مشغول 
کار روی فیلم سینمایی »شادروان« به کارگردانی حسین 
نمازی هم هستم. »شادروان« فیلمی متفاوت است که 
نمی توانید با دیگر فیلم های سینمای ایران آن را مقایسه 
کنید. صداگذاری این فیلم تمام شده و به مرحله میکس 
رسیده ایم. این صداگذار درباره افت کمی تعداد فیلم های 
متقاضی حضور در جشنواره فیلم فجر امسال و تاثیر آن بر 
فضای تولید مطرح کرد: واقعا تولیدات در سالجاری کم بوده 
و هنوز هم بخش عمده ای از تولیدات به مرحله کاری مرتبط 
با حوزه »صدا« نرسیده اند. برخی فیلم ها بودند که خودم 
روی صدای آنها کار کردم اما فرم جشنواره را پر نکردند. هر 
سال ۴ یا 5 فیلم در جشنواره داشتم اما امسال تا الان فقط 
سه فیلم است که امیدوارم در بخش مسابقه پذیرفته شوند. 
وی در تشریح دلایل افت کمی تولیدات در سالجاری هم 
عنوان کرد: سرمایه گذار وقتی می بیند این تعداد فیلم در 
ترافیک اکران مانده اند، دیگر انگیزه ای برای سرمایه گذاری 
پیدا نمی کند. اکثر سرمایه ها به سمت تولیدات خانگی رفته 
است و به شخصه در دو سال اخیر بیشتر در سریال های 
خانگی حضور داشته ام. در پروژه ای سینمایی حضور 
داشتم که سرمایه گذارش به دلیل بلاتکلیفی اکران، از کار 
کنار کشید. برخلاف شبکه نمایش خانگی که سریال های 
بسیاری در دست تولید است. همه به آن سمت گرایش 
پیدا کرده اند. قاسمی با اشاره به شرایط کاری ساده تر در 
نمایش خانگی توضیح داد: مشکلات تولید در سینما بیشتر 
از شبکه نمایش خانگی است و اخیرا هم که شاهدیم پروانه 
نمایش فیلم ها گویی تاریخ مصرف پیدا کرده و یک فیلم 
بعداز دریافت پروانه ساخت و پروانه نمایش، مجدد باید در 
انتظار بازبینی باشد. فارغ از این شرایط ترافیک اکران هم 
کار را دشوار کرده و کسی پولش را در سینما نمی خواباند. 

کار در  VODها اما این دردسرها را ندارد. 
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مدیرکل هنرهای نمایشی اعلام کرد: طبق توافق 
ستاد ملی مقابله با کرونا محدودیت های کرونایی 
تئاتر لغو و با رعایت پروتکل های بهداشتی از ظرفیت 
کامل سالن ها استفاده می شود. قادر آشنا افزود: با 
توجه به اینکه شــرایط کرونایی کشور در وضعیت 
آبی قرار داد و تئاتر و ســینما در گروه دوم مشاغل 
کاری تعیین شده از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
قرار دارند، طی رایزنی هایی که با وزارت بهداشــت 
و ستاد ملی مقابله با کرونا داشــتیم، ستاد با رفع 

محدودیت های کرونایی در تئاتر موافقت کرد. وی 
تاکیدکرد: بر این اساس و با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی از هفته جاری سالن های تئاتر می توانند 
از ۱00 درصد ظرفیت خود برای اجرای نمایش ها 
اســتفاده کنند. آشــنا درباره اینکه چگونه بحث 
واکسیناســیون مخاطبان در هنــگام تهیه بلیت 
اجراهای تئاتری مدنظر قرار می گیرد، یادآورشــد: 
قرار بر این است که سایت های فروش بلیت با سامانه 
طراحی شده توسط وزارت کشــور در ارتباط قرار 

بگیرند تا در هنگام ارائــه کدملی برای خرید بلیت 
مشخص شود که تماشــاگر واکسن زده است یا نه. 
در صورت اینکه واکسیناســیون انجام نشده باشد 
کدملی ارائه شــده امکان خرید بلیــت را نخواهد 
داشــت. در حال برنامه ریزی هستیم تا تمهیداتی 
در این خصوص در ســالن های تئاتــر نیز در نظر 
گرفته شود. مدیرکل هنرهای نمایشی تصریح کرد: 
استفاده از ماسک و همچنین ضدعفونی سالن های 

تئاتری از الزامات شیوه نامه های بهداشتی است. 

تهیه کننـــده فیلــم سینمایی 
»قصیده گاوسفـــید«، گفـــت: 
جشنواره ای که در آن گزینش صورت 
نگیرد، دیگر نامش جشنواره  نیست 
بلکه نمایشگاهی می شود که صرفا 
آثار سینمایی را نمایش می دهد. 
سیدغلامرضا موسوی اظهارداشت: 
بی شک جشنواره فیلم فجر مهم ترین 
رویداد سینمایی در ایران است و 
به رغم فرازوفرودهایی که در مسیر 
خود داشته، همواره برای سینمای 
ایران در جایگاه جریانی کمک کننده 
شاهد  همیشه  است.  ظاهر شده 
هستیم که فیلمسازان و کارگردان ها 
برای حضور فیلم شان در جشنواره 
و رقابت با سایر آثار حاضر در آن 
تلاش می کنند. وی ادامه داد: فکر 
می کنم بعداز گذشت چهل سال از 
برگزاری این رویداد مهم سینمایی، 
دیگر لازم باشد که یک دبیرخانه و 
شورای سیاست گذاری دائمی برای 
این رویداد ملی- فرهنگی در نظر 
بگیریم که بتواند از جشنواره حمایت 
و پشتیبانی کند. موسوی گفت: 
این درست نیست که با تغییر دبیر 
جشنواره برمبنای سلیقه دبیر جدید، 
مبانی  و  جشنواره  سیاست های 
برگزاری آن نیز دستخوش تغییر 

شوند. تهیه کننده فیلم سینمایی 
»خشکسالی ودروغ«، تصریح کرد: 
درواقع این نیاز اساسی به چشم 
می خورد که جشنواره برنامه ای 
مدون برای بلندمدت داشته باشد. 
امیدوارم شرایط به گونه ای رقم زده 
شود که برای اولین بار شاهد تشکیل 
شورای دائمی سیاست گذاری برای 
این جشنواره سینمایی باشیم. وی 
درباره برگزاری این دوره از جشنواره 
توضیح داد: به طور قطع، امسال 
جشنواره میزبان فیلم هایی خواهد 
بود که در زمان همه گیری شیوع 
کرونا تولید شده اند. به خاطر دارم 
که به هنگام برگزاری دوره سی ونهم 

جشنواره، اتحادیه تهیه کنندگان 
بر این باور بود که چراغ جشنواره 
فیلم فجر به هیچ وجه نباید خاموش 
شود و اعتقاد به تداوم برگزاری این 
رویداد داشتند. موسوی با تاکید 
مانع  اینکه خوشبختانه کرونا  بر 
گفت:  نشد،  جشنواره  برگزاری 
سال  چهلمین  برای  جشنواره 
برگزاری اش باید تدابیری بیندیشد 
تا با شکوه هرچه بیشتری برپا شود. 
با این اوصاف، همین که جشنواره به 
کارش ادامه می دهد اتفاقی مبارک 
است. تهیه کننده فیلم سینمایی 
»پارک وی« درباره تاثیر اکران آثار 
سینمایی در جشنواره فیلم فجر بر 

روند اکران عمومی ادامه داد: مسلما 
درباره فیلم هایی که در جشنواره 
فیلم فجر اکران می شوند، رسانه ها و 
مطبوعات صحبت می کنند و به نوعی 
تبلیغی ویژه برای شان شکل می گیرد 
که همین گفت وگوها روندی را پدید 
می آورد که به تبلیغ و دیده شدن آثار 
کمک کرده و درنتیجه باعث می شود 
که در اکران عمومی با اقبال بیشتری 
روبه رو شوند. موسوی درباره انتخاب 
آثار برای حضور در جشنواره افزود: 
باید بدانیم که جشنواره محلی است 
که فیلم های سینمایی منتخب که 
احتمالا از کیفیت بهتری نسبت به 
سایر فیلم ها برخوردار هستند را 
برگزیده و اکران می کند و کار هیات 
انتخاب نیز گزینش آثار بهتر از میان 
تمامی فیلم هاست. وی با تاکید بر 
اینکه جشنواره ای که در آن گزینش 
صورت نگیرد، دیگر نامش جشنواره  
می شود  نمایشگاهی  بلکه  نیست 
که صرفا آثار سینمایی را نمایش 
می دهد، خاطرنشان کرد: ضمن 
اینکه هنگام گزینش آثار باید این 
نکته را هم مدنظر داشته باشیم و 
فیلم هایی که کیفیت خوبی برای 
حضور در جشنواره دارند، به دلایل 
مختلف از اکران کنار گذاشته نشوند. 
فکر می کنم لازم است جشنواره 
برای این موضوع تدبیر و تمهیدی 

بیندیشد. 

سیدغلامرضا موسوی: 

جشنواره  باید محل گزینش فیلم ها باشد

مدیرکل هنرهای نمایشی: 

محدودیت های 
 کرونایی تئاتر 

لغو شد


